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   Zaproszenie : 
Zapraszamy do 

ǿǎǇƽƱǇǊŀŎȅ ǿǎȊȅǎǘƪƛŎƘΣ 
ƪǘƽǊȊȅ  ƳŀƧŊ ŎƛŜƪŀǿŜ                                                                                                      
ƛƴŦƻǊƳŀŎƧŜΣ ȊŘƧťŎƛŀ ƭǳō 
ǇƻƳȅǎƱ ƴŀ ŀǊǘȅƪǳƱ 

prasowy. 
 

Zastrzegamy sobie prawo 
dysponowania nadesğanymi 
pocztŃ materiağami.  

 



ECHA Z POWIATU    
Ɛwiŗto Kapusty. 

     8 wrzeŜnia w Charsznicy juŨ po raz dziewiňtnasty obchodzono Dni Kapusty. świňto rozpoczňğa uroczysta msza Ŝwiňta. Potem 
orszak uczestnik·w pojawiğ siň na stadionie Spartaka (zdj.-1), gdzie odbyğ siň dalszy ciŃg uroczystoŜci.- ZaczynaliŜmy od grupki os·b 
na kapuŜcianych polach. DziŜ charsznickie Dni Kapusty to impreza o og·lnopolskim, a nawet miňdzynarodowym zasiňgu. 
PrzyjeŨdŨajŃ tu "kapuŜciarze" z Anglii, Belgii, Holandii, Czech, Sğowacji i Wňgier. Ponadto w tym roku przyjechali tu 
przedstawiciele blisko 80 firm ï m·wiğ w czasie otwarcia w·jt Charsznicy Jan ŧebrak nie ukrywajŃc dumy (zdj.-2). Niestety na 

dorocznym Ŝwiňcie zabrakğo parlamentarzyst·w, kt·rzy w tym samym czasie uczestniczyli w doŨynkach Wojew·dztwa Mağopolskiego. 
Jak zwykle clou programu byğa koronacja nowej kapuŜcianej pary kr·lewskiej. Po zaliczeniu stosownej pr·by z rňcznego 
przygotowania tegorocznej kapusty do zakiszenia (zdj.-3),  GraŨyna Sroga i Jerzy PeroŒ (zdj.-4) zmienili na kapuŜcianym tronie 

zeszğorocznych monarch·w. Prawowitymi wğadcami stali siň po wypiciu, z niejakim trudem, szklanicy kapuŜcianego soku (zdj.-5). 

      
 

GdzieƑ w Kosmosie czyli w Kozġowie.  (4) 
Motto: Kowalski, kt·ry dociera do Kozġowa, uznaje, Ůe oto wġaŢnie przybyġ na innņ planetŋ. (J.Baran ï ĂKurier Miechowskiò) 

  Sesja Rady Gminy Kozğ·w 30 sierpnia i to co na niej usğyszeliŜmy sŃ kolejnym przyczynkiem na poparcie powyŨszej tezy red. 
J.Baran. Na proŜbň niestandardowego w·jta Pluty, sesja Rady Gminy zostağa zwoğana na godzinň 7.30! Tak wiňc gminni rajcy musieli 
siň zerwaĺ o Ŝwicie aby zdŃŨyĺ na przedsesyjne posiedzenie komisji, kt·re rozpoczňğo siň juŨ o godzinie si·dmej! No c·Ũ, podobno 
ludzie na wsi wstajŃ wczeŜnie. Jednym z pierwszych punkt·w obrad byğo rozpatrzenie skargi mieszkaŒca gminy Jerzego Kmiecika na 
dziağania w·jta gminy Kozğ·w. Pan Kmiecik poskarŨyğ siň do SamorzŃdowego Kolegium Odwoğawczego na zaniedbania w zakresie 
informowania go o dziağaniach wğadz gminy w zgğoszonej sprawie. W imieniu w·jta cağŃ sprawň opowiedziağa pani Werys ï gminny 
inspektor ds. budownictwa, ochrony Ŝrodowiska i gospodarki wodnej. Jej imponujŃcy, kilkunastominutowy monolog, z kt·rego niewiele 
wynikağo, kilkakrotnie usiğowağ przerwaĺ przewodniczŃcy Romanek i w koŒcu odni·sğ sukces. OczywiŜcie skargň uznano za 
bezprzedmiotowŃ. NajwaŨniejszym punktem programu sesji byğo rozpatrzenie kolejnej skargi do Rzecznika Dyscypliny Finans·w 
Publicznych Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie. Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Wsi Przybysğawice i Rog·w skarŨyğo 
siň na w·jta, kt·ry przestağ pğaciĺ na  oddziağy przedszkolne w szkole w Przybysğawicach, prowadzonej przez w/w Stowarzyszenie. Na 
3,4 - latki w·jt przestağ dawaĺ dotacjň od stycznia a na 5,6 - latki od maja br. W ten spos·b w·jt Ăzaoszczňdziğ na dzieciachò ponad 40 
tys. zğ. PieniŃdze przestano wypğacaĺ poniewaŨ nieoceniony radca gminy Jerzy G., po szczeg·ğowej analizie odnoŜnych przepis·w  
i akt·w prawnych, doszedğ do wniosku, Ũe gmina moŨe tak postŃpiĺ. Nie musi ale moŨe. Tak wiňc przedszkolaki uczňszczajŃce do 
szkoğy w Kozğowie sŃ dotowane a ich koleŨanki i koledzy z Przybysğawic juŨ nie. W ten prosty spos·b nastŃpiğ podziağ na dzieci lepsze  
i gorsze. A m·wi siň, iŨ wszystkie dzieci sŃ nasze. Brawo panie w·jcie! SwoistŃ puentŃ byğo wystŃpienie radnego Nocunia, kt·ry 
wybŃkağ, Ũe jak trzeba wybieraĺ miňdzy wiňkszŃ i duŨo mniejszŃ grupŃ dzieci to oczywiŜcie trzeba zadbaĺ o interesy tej wiňkszej. Taki 
byğ sens jego wypowiedzi. OczywiŜcie skargň Stowarzyszenia uznano za bezprzedmiotowŃ. Jedynym pozytywem w tej sytuacji byğa 
informacja, Ũe dziňki ustawie z dnia 13 czerwca 2013 r. p.t. Ăo zmianie ustawy o systemie oŜwiaty oraz niekt·rych innych ustawò, od  
1 wrzeŜnia br. przedszkolaki uczňszczajŃce do szkoğy w Przybysğawicach bňdŃ jednak dotowane przez gminň.   

Vox populi.  
    Dziennik Polski opublikowağ artykuğ nt. dziağaŒ zmierzajŃcych do przywr·cenia naszemu miastu SŃdu Rejonowego. W wydaniu 
internetowym ĂDPò pod przedmiotowym artykuğem znalazğem kilkadziesiŃt wpis·w internaut·w. Wszyscy zabierajŃcy gğos sŃ 
przeciwko pomysğowi aby w naszym mieŜcie dziağağ samodzielny SŃd Rejonowy!!! Czyli cieszŃ siň z likwidacji SŃdu Rejonowego! 

Taki stan rzeczy kaŨe powŃtpiewaĺ czy Panowie Decydenci wsğuchujŃ siň w gğosu ludu. PoniŨej niekt·re wpisy in extenso. 
Drurzdrz  -  Spoġeczeżstwo jest zadowolone, wiŗkszoƑļ pracownik·w r·wnieƭ, to co Ty kocie chcesz? 

kot tip-top  -  Dlaczego wġadze PSL-u piorŉ m·zg spoġeczeżstwu. Sŉd w Miechowie jest, tylko funkcjonuje jako odziaġ zamiejscowy, i to jest jego zaletŉ a nie wadŉ. 

Jeƭeli sŉd   dziaġa i to sprawniej niƭ w poprzedniej strukturze, to o co oni walczŉ i taka wojnŗ toczŉ za nasze pieniŉdze? Niech kt·ryƑ wojownik wyjaƑni. 

radny powiatowy  -  Jak to wszyscy podpisali wniosek o przywr·cenie sŉdu ? Ja nie podpisaġem i proszŗ sobie wszystkimi geby nie wycieraļ. Ɛwierczek czy starostwo 

razem z kotami niech dziaġajŉ w swoim imieniu.                                                             myja  -  PAN KOT TO NIECH SOBIE ZAĠOƬY SWĎJ PRYWATNY SňD I ROBI SOBIE TO CO CHCE. 

Wyszġo szydġo z worka  -  Ɛwierczek chce byļ znowu burmistrzem ƭeby rzŉdziļ za pomocŉ starego ukġadu. Dobrze, ƭe wiemy to przed wyborami... 

szarak  -  Sŉd jest,dziaġa i do Krakowa jezdziļ nie trzeba, a wy urzŉdzacie teatr o plakietkŗ na budynku. Boƭe widzisz i nie grzmisz. 

Wyborca  -  Trzeba PSL, w wyborach parlamentarnych, zepchnŉļ poniƭej progu wyborczego i skożczy siŗ to rozpasanie. To jedyny spos·b na nich. 

Krzysztof  -  Jak moƭna broniļ czegoƑ co jest,ci radni oderwali siŗ od rzeczywistosci.Bezrobocie siŗga 15 procent w powiecie miechowskim,a oni prestiƭu broniŉ,       

                          szależcy                                                               WIELKIE DZIEKI   -  GRATULACJE PANIE PREZYDENCIE :) MY MIESZKANCY CIESZYMY SIE ZE NIE BEDZIE U NAS SňDU :)                                                                             

Gġuchy telefon  -  Sad jest i sprawniej dziaġa, a czym sam siŗ przekonaġem. Ale niekt·rym jest przykro, ƭe nie moƭna zadzwoniļ do prezesa :( 

Miechowianin 60+  -  Ɛwierczek i PSL broniŉ starego ukġadu z jeszcze z PRL-u. Widaļ jak angaƭujŉ siŗ w to dawni prominenci. Oni nie robiŉ tego dla spoġeczeżstwa.   

                                              "Ukġad  siŗ broni". Panie Gowin - d z i ŗ u j e m y za podniesienie sprawiedliwoƑci na wyƭszy poziom. 

xxx  -  Za Gowinem nie przepadam,ale tŉ reformŉ rozbiġ troche kliki wġadz w maġych miastach.Do prezesa dalsza droga. 

SiP  -  Przyszġy burmistrz Miechowa musi mieļ swojego prezesa,bo jak on bez niego bŗdzie rzadziġ.  

Neospasmina.  -  Szlak mnie trafi jak to czytam, ƭeby tyle energii wkġadali na walkŗ z bezrobociem, Ƒciŉganiem inwestor·w co walkŗ o coƑ co jest. Obywatela maja w   

                                      du..,    byle  powiat miaġ range, a jego ekscelencja kot nadal siŗ puszyġ.                       okulista  -  Nie ma prezesa i kliki-sŉd jest. 

Robert  -  nadzieja umiera ostatnia, mam nadzieje ze nie przywr·cŉ, budynek zaorajŉ i zrobiŉ dom publiczny ;) 

domyƑlny  -  Sŉd jest i dziaġa-o co chodzi panu Ɛwierszkowi i PSL-owi, chyba tylko o to , aby byġ tu prezes i bliƭszy dostŗp do niego wszyscy wiemy dla czego. 

czytelnik  - Samodzielny Sŉd w Miechowie nie jest potrzebny spoġeczeżstwu, tylko miechowskim bundzlom. Bŗdŉ mieli stanowiska, bŗdŉ waƭni i bŗdŉ siŗ lepiej czuli. 

Maria  -  Wġadza musi mieļ swoich ,zwġaszcza w sŉdzie, to ƭe sŉd jest-(bo przecieƭ jest),to ich nie interesuje, kolega prezes jest im potrzebny. Paranoja, na lewo chlew,  

                   na  prawo chlew, a oni o walczŉ o sŉd ,kt·ry dziaġa. Jak powiat moƭe mieļ range, jak ma takie wġadze?                                                                                                                    

Z ostatniej chwili.   

#/    Marian Brodowicz zrezygnowağ z funkcji przewodniczŃcego Rady Powiatu Miechowskiego. ZğoŨyğ takŨe mandat radnego. 

#/  Starosta i piňciu radnych pojechağo z wizytŃ do partnerskiego regionu Lazio. Towarzyszy im takŨe 4 nauczycieli z ZS nr 2. 

#/  Jedyne wyr·Ũnienie w wojew·dztwie, kt·re kapituğa konkursu "Mağopolski SamorzŃd R·wnych Szans 2013" przyznağa    
     laureatom tegorocznej edycji za najlepsze dziağania podejmowane na rzecz niepeğnosprawnych, trafi do powiatu   
     miechowskiego. Gratulacje! 



ECHA Z GMINY I MIASTA . 
Zmarġ Jerzy Gredka - Proboszcz Parafii Grobu Boƭego w Miechowie. 

   10 wrzeŜnia zmarğ w świňtokrzyskim Centrum Onkologii w Kielcach ksiŃdz infuğat Jerzy Gredka. Jerzy 

Gredka urodziğ siň w 1948 roku we wsi Krzciňcice, gmina Sňdzisz·w. Przyszedğ na Ŝwiat ok. 30 kilometr·w od 
Miechowa, gdzie dane Mu byğo przez 20 lat peğniĺ swojŃ misjň, zarzŃdzajŃc ParafiŃ Grobu BoŨego. W 1994 
roku przybyğ do Miechowa i z miejsca ostro wziŃğ siň do pracy. Zaledwie po dw·ch latach jego staraŒ, piňknie 
odrestaurowana ŜwiŃtynia uzyskağa godnoŜĺ bazyliki mniejszej a sam ksiŃdz Jerzy zostağ kawalerem Zakonu 
Rycerskiego Grobu BoŨego w Jerozolimie. OzdobŃ bazyliki stağy siň kaplice: Grobu BoŨego i Marii Magdaleny. 
Niestrudzony kapğan nie ustawağ w zabiegach o przywr·cenie miechowskim zabytkowym budynkom 
poklasztornym dawnego blasku. Przeğomem w tych zabiegach stağo siň uzyskanie ponad 9 milionowej dotacji               
z Mağopolskiego Programu Operacyjnego. Za te pieniŃdze, uzupeğnione datkami parafian (3 mln. zğ), 
odrestaurowano i zmodernizowano ĂPustkiò, koŜcielne kruŨganki i Dom Generağa. - To byğ wielki budowniczy. 
Gdy patrzň na zabytkowe obiekty poklasztorne, myŜlň o Jego pracy i zaangaŨowaniu. Do ostatnich dni planowağ 
kolejne przedsiňwziňcia. Zawsze podkreŜlağ, Ũe wszystko robi dla Miechowa - wspomina burmistrz Marczewski.  

"Nie moŨna ciŃgle Ũyĺ w biegu i odkğadaĺ czegoŜ na p·Ŧniej. Trzeba mieĺ czas na wszystko i dla wszystkich. Kiedy leŨy siň w szpitalu, 
na onkologii, uŜwiadamia siň sobie, jak waŨna jest radoŜĺ z kaŨdej, nawet najmniejszej rzeczy" ï powiedziağ ksiŃdz infuğat w wywiadzie 
dla ĂDPò. KsiŃdz Jerzy odszedğ od nas po 3-letnich zmaganiach z bezwzglňdnŃ chorobŃ. Zostağy po Nim Jego dzieğa                   
i wdziňczna pamiňĺ. Wieczny odpoczynek racz Mu daĺ Panie a ŜwiatğoŜĺ wiekuista niechaj Mu Ŝwieci. 
PS. OstatniŃ wolŃ Ks. Infuğata, przekazanŃ w testamencie, byğa proŜba do uczestnik·w pogrzebu, aby nie kupowaĺ Ũadnych wieŒc·w    

i kwiat·w. PieniŃdze przeznaczone na ten cel prosiğ przeznaczyĺ na dziağalnoŜĺ miechowskiego Hospicjum. Datki zbierano do 
skarbony w czasie pogrzebu. Ten czğowiek zawsze myŜlağ o innych i mieŜcie, w kt·rym przez znacznŃ czňŜĺ swego Ũycia przyszğo Mu 
czyniĺ dobro. To co uczyniğ dla naszego miasta na trwale zapisağo siň w jego historii. 
Z ostatniej chwili:  Kuria Diecezjalna poinformowağa, Ũe Ks. Mirosğaw Kaczmarczyk otrzymağ od biskupa ordynariusza 
Kazimierza Ryczana nominacjň na proboszcza Parafii Grobu BoŨego w Miechowie. Ks. Kaczmarczyk byğ proboszczem parafii 
w Chňcinach.  Jego wprowadzenie do miechowskiej parafii jest planowane 13 paŦdziernika. 

 

Osiedle XXX-lecia PRL Ƒwiŗtuje. 

  W ostatni dzieŒ wakacji, juŨ po raz trzeci mieszkaŒcy osiedla XXX-lecia mogli siň spotkaĺ podczas pikniku rodzinnego na Stadionie 
Miejskim. świňto osiedla weszğo na stağe do kalendarza gminnego. Dzieci i doroŜli bawili siň znakomicie. PoniŨej kr·tki fotoreportaŨ. 

    
NajwiňkszŃ frajdň miağy dzieci dla kt·rych przygotowano wiele gier i zabaw sportowych. Szczeg·lnym wziňciem cieszyğo siň przeciŃganie liny 
(zdj.-1). Uciechy byğo co niemiara a wykazujŃcy siň najwiňkszŃ aktywnoŜciŃ mğodzi mieszkaŒcy osiedla XXX-lecia PRL przybijali burmistrzowi 

piŃtkň (zdj.-2) oraz byli nagradzani pucharami oraz sğodyczami (zdj.3, 4). Do zobaczenia za rok. 

Ognisko doƭynkowe w Kalinie Rŗdziny. 

W ostatnia sobotň sierpnia K·ğko Rolnicze Kalina Lisiniec zorganizowağo w Kalinie Rňdziny integracyjne ognisko doŨynkowe.  

W zgodnej opinii przybyğego na imprezň burmistrza Marczewskiego i uczestnik·w, takiej imprezy najstarsi mieszkaŒcy obu wsi nie 
pamiňtajŃ. Godne najwyŨszego uznania jest fakt zaangaŨowania mğodzieŨy i wszystkich mieszkaŒc·w przy strojeniu placu, rozkğadania 
namiotu czy sprzŃtaniu po imprezie. Poczňstunek zorganizowali czğonkowie KRKL pod dow·dztwem Pani Prezes Eweliny Sepielak. 
Panie upiekğy  ciasta a pan Wiesğaw Zdeb  zadbağ o stronň gastronomicznŃ  Do zobaczenia za rok.                       (zdjňcia organizatorzy) 

     
Ogniskowych goŜci witağy tradycyjne doŨynkowe kukğy i transparenty (zdj.-1). GoŜciem honorowym ogniska byğ Burmistrz Dariusz 

Marczewski (zdj.-2). WyŜmienitym pieczonym prosiakiem dzieliğ niezr·wnany Wiesğaw Zdeb (zdj.-3). Liczni mieszkaŒcy i zaproszeni goŜcie 
biesiadowali i bawili siň do p·Ŧnej nocy (zdj.-4 i 5). 

Maciej Miechowita ma sw·j pomnik. 
 29 wrzeŜnia uroczyŜcie odsğoniňto pomnik Macieja z Miechowa zwanego MiechowitŃ. RzeŦba, wykonana za darmo przez prof. 
Wincentego Kuĺmň, stanňğa na placyku miňdzy BazylikŃ a budynkiem sŃdu. Pomnik powstağ ze Ŝrodk·w zgromadzonych podczas 

zbi·rki spoğecznej. Odsğoniňcie pomnika nastŃpiğo z okazji 490 rocznicň Ŝmierci wielkiego Miechowianina i stanowi jeden z element·w 
obchod·w 850 rocznicy przybycia BoŨogrobc·w do naszego miasta. 

      
Przed budynkiem SŃdu zgromadzili siň hierarchowie koŜcielni i kwiat europejskiego rycerstwa (zdj.-1). Sejm RP reprezentowağa Pani Lidia 
GŃdek ï poseğ na Sejm RP. Towarzyszyğ Jej Prezes Komitetu Budowy Pomnika sňdzia Bolesğaw Kot (zdj.-2). UroczystoŜĺ otworzyğ i powitağ 
przybyğych goŜci gospodarz Miechowa Burmistrz Dariusz Marczewski (zdj.-3). RzeŦba Macieja Miechowity odsğoniňta (zdj.-4). PoŜwiňcenia 

pomnika dokonali: Nuncjusz Apostolski w Polsce abp Celestino Migliore i Biskup Kielecki ks. prof. Kazimierz Ryczan (zdj.-5). PierwszŃ czňŜĺ 
uroczystoŜci przed BazylikŃ zakoŒczyğa mini procesja ulicami miasta (zdj.-5). 



ECHA Z GMINY I MIASTA.    
Profesjonalizm, uczciwoƑļ i przyzwoitoƑļ po miechowsku.  

Motto: Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, Ŝlubujň uroczyŜcie obowiŃzki radnego sprawowaĺ godnie,     
          rzetelnie i uczciwie, majŃc na wzglňdzie dobro mojej gminy i jej mieszkaŒc·w.                 (rota Ŝlubowania radnego gminy) 

 Sesja Rady Miejskiej w przedostatni dzieŒ sierpnia przebiegağa rutynowo. Burmistrz i PrzewodniczŃcy Rady opowiedzieli zebranym jak 
bardzo siň napracowali w okresie miňdzysesyjnym. Potem byğy interpelacje i m.in. 
stağy interpelant radny Wilk pytağ, czy gmina Miech·w bňdzie ŨŃdaĺ od 
Stowarzyszenia Siemacha odszkodowania za straty poniesione wskutek 
nieprofesjonalnego prowadzenia basenu przez w/w stowarzyszenie?! Niestety radny 
nie sprecyzowağ na czym miağaby polegaĺ amatorszczyzna w wykonaniu Siemachy. 
Gdy doszğo do uchwağy, kt·ra proponowağa sprzedaŨ bez przetargu dziağeczki o pow. 
70m. kw. na tzw. Kolonijkach nastŃpiğo niesğychane oŨywienie kilku radnych  
i posypağy siň przer·Ũne pytania w kierunku prezentujŃcego uchwağň i burmistrza. 
Np. radny Sobecki wyraziğ zatroskanie czy sprzedaŨ dziağki nie utrudni dostňpu do 
goğňbnika stojŃcego na sŃsiedniej posesji. Jednak tylko przewodniczŃcy Komisji 
Planowania i BudŨetu J.Czekaj ustaliğ realia. DowiedzieliŜmy siň, Ũe przedmiotowa 

dziağeczka zostağa wydzielona z wiňkszej powierzchni i nie moŨe funkcjonowaĺ samodzielnie. Poza tym stoi na niej stacja 
transformatorowa co powoduje, Ũe jej uŨytecznoŜĺ i atrakcyjnoŜĺ dla nabywcy jest prawie Ũadna. Praktycznie zainteresowani mogŃ byĺ 
tylko bezpoŜredni sŃsiedzi. I to wğaŜnie jeden z nich wyraziğ chňĺ zakupu okaleczonej dziağki. Gmina na przygotowania do sprzedaŨy 
wydağa ponad 1 600zğ a planowany przych·d gminy ze sprzedaŨy to ok. 9 tys. zğ. czyli ok. 130zğ za 1 metr kwadratowy. Radny Florek 
dociekağ dlaczego gmina sprzedaje tak tanio skoro on wie, Ũe w tym rejonie sprzedano dziağkň w cenie 10tys. zğ za 1 ar. W tym 
momencie prezentujŃcy uchwağň zrobiğ niemŃdrŃ minň i odrzekğ, Ũe nie rozumie pytania. Trudno mu siň dziwiĺ poniewaŨ kaŨdy 
gimnazjalista powinien wiedzieĺ, Ũe 1ar to 100 m. kw. R·wnieŨ nasz uczeŒ potrafiğby wyliczyĺ, Ũe 10 000zğ : 100m.kw.= 100zğ/za 1 
m.kw. Pytano takŨe czy nie byğo innych chňtnych na przedmiotowy spğacheĺ terenu. Okazağo siň, Ũe drugi sŃsiad w kwietniu 
zaproponowağ, iŨ wydzierŨawi cağŃ dziağkň (przed podziağem). Przych·d z dzierŨawy okreŜlono na ok. 12gr. za m. kw. co 
zaowocowağoby przychodem dla gminy ok. 20zğ rocznie. Trudno siň wiňc dziwiĺ, Ũe burmistrz zrobiğ to co zrobiğ. Po wszechstronnej 

dyskusji (patrz wyŨej) doszğo wreszcie do gğosowania i wtedy podziwiajŃca popisy radnych publika oniemiağa. Za sprzedaŨŃ 
zagğosowağo jedynie 5 radnych w tym przewodniczŃcy J. Czekaj. Gdy pan przewodniczŃcy Rady pytağ kto jest przeciw to ku mojemu 
zdumieniu zauwaŨyğem, Ũe sam trzyma juŨ rňkň w g·rze. Spowodowağo to znany z poprzednich sesji efekt domina czyli wyrzut w g·rň 
rŃk wiernych Ũoğnierzy z klubu SamorzŃdny Region Miechowski. Ta grupka wsparta przez radnych SLD spowodowağa odrzucenie 
uchwağy. Na widowni konsternacja bo wskutek nieracjonalnej decyzji radnych gmina straci wydane na przygotowanie 
sprzedaŨy 1 600zğ i nie osiŃgnie przychodu 9tys. zğ! Dopiero jeden z moich sŃsiad·w przytomnie rzuciğ, Ũe zapewne w tym co siň 

stağo jest jakieŜ drugie dno. Postanowiğem popytaĺ tu i ·wdzie a co siň wywiedziağem i wydedukowağem to poniŨej.  

    
Wizja lokalna: Sporna dziağeczka (zdj.-1) ma powierzchniň 70 m. kw. Stacja transformatorowa (zdj.-2) z dojŜciem do niej zajmuje ok. 40m. kw. 
Na tym skrawku gruntu znajduje siň takŨe stara drewniana kom·rka/goğňbnik (zdj.-3) i podw·jny sğup sieci energetycznej. Instalacje te 

zajmujŃ kolejne kilkanaŜcie metr·w dziağki. Wg mojej oceny pozostaje zaledwie kilkanaŜcie m. kw. terenu do ewentualnego wykorzystania.  
W jaki spos·b burmistrz znalazğ chňtnego na zakup tego kuriozum i to za ok. 10 tys.zğ. pozostaje jego tajemnicŃ. 

 

Od redakcji: Jak bardzo miağ racjň m·j sesyjny sŃsiad, domniemujŃc drugie dno tğumaczŃce irracjonalne decyzje niekt·rych radnych, 

uŜwiadomiğem sobie po otrzymaniu kr·tkiej korespondencji od czytelnika. JeŜli zawarta w niej treŜĺ odpowiada prawdzie to opisana 
powyŨej burza w szklance wody na sesji Rady Miejskiej i niekorzystne dla budŨetu gminy dziağania czňŜci radnych, znajdujŃ racjonalne 
wyjaŜnienie. Tym bardziej, Ũe uzyskane przeze mnie z innych Ŧr·değ informacje zdajŃ siň potwierdzaĺ rewelacje czytelnika. Oto jak 
wyglŃdağ bardzo prawdopodobny scenariusz tego co wydarzyğo siň na sesji. W poniedziağek (jak utrzymuje m·j czytelnik ï chyba chodzi  

o 26 sierpieŒ ï red.) doszğo do spotkania przewodniczŃcego RM z powiatowym aktywem SLD. Spotkanie nie byğo przypadkowe 
poniewaŨ osobŃ, kt·ra byğa chňtna na dzierŨawň dziağeczki, o kt·rej pisağem powyŨej, jest mieszkajŃcy po sŃsiedzku niejaki Mirosğaw 
K. (nazwisko do wiadomoŜci redakcji). On to wraz z innym przedstawicielem lewicy niejakim Pawğem O. (nazwisko do wiadomoŜci redakcji) 
dom·wili siň z przewodniczŃcym RM Jerzym M. (nazwisko do wiadomoŜci redakcji)  aby nie dopuŜciĺ do sprzedaŨy przedmiotowej dziağki. 
Ku zdziwieniu stağych obserwator·w obrad miejsko - gminnych rajc·w, na sesji pojawiğ siň rzeczony Paweğ O. Chciağ on osobiŜcie 
dopilnowaĺ realizacji zawartego dealu. Pytany o przedstawiony scenariusz radny, szeregowy Ũoğnierz klubu SRM, wydawağ siň byĺ 
szczerze zaskoczony moimi pytaniami. MoŨe wiňc byĺ tak, Ũe warunki dealu ustaliğo szefostwo obu zainteresowanych stron  
a szeregowcy z SRM po prostu okazali zdyscyplinowanie i wiernoŜĺ szefowi. Bowiem kaŨdy obserwator sesji Rady Miejskiej bez trudu 
zauwaŨy, iŨ podniesiona rňka przewodniczŃcego powoduje identyczny ruch jego przybocznych. Jak to u marionetek bywa. 
W jakim Ŝwietle opisane manewry stawiajŃ etatowego radnego - rycerza i jego giermk·w pozostawiam ocenie wyborc·w.  

Ruszyġy konsultacje ws. p·ġnocnej obwodnicy Miechowa. 

  26 wrzeŜnia w Urzňdzie Gminy i Miasta w Miechowie odbyğo siň spotkanie mieszkaŒc·w naszego miasta z przedstawicielami ZarzŃdu 
Dr·g Wojew·dzkich w Krakowie. Tematem spotkania byğo om·wienie projektu budowy p·ğnocnej obwodnicy Miechowa.  

  Zebrani dowiedzieli siň, Ũe istniejŃ trzy warianty przebiegu obwodnicy. Najbardziej prawdopodobny zakğada, Ũe p·ğnocne obejŜcie 
miasta rozpocznie siň od skrzyŨowania istniejŃcej drogi wojew·dzkiej z drogŃ powiatowŃ w kierunku Charsznicy. Nastňpnie obwodnica 
biegğaby po p·ğnocnej stronie miasta, krzyŨowağaby siň z drogŃ powiatowŃ przy ul. Partyzant·w (za koŜci·ğkiem w Siedliskach)  
i z krajowej 7-ki wğŃczağaby siň do drogi wojew·dzkiej 783 w Bukowskiej Woli. Obwodnica ma mieĺ ponad 8,3 km oraz skrzyŨowania  
w postaci rond. Ma przebiegaĺ gğ·wnie przez pola uprawne, ğŃki, nieuŨytki. Z analiz ZDW wynika, Ũe bňdŃ konieczne wysiedlenia, kt·re 
mogŃ dotyczyĺ wğaŜcicieli 15 obiekt·w, w tym 3 mieszkalnych. Kiedy pojawi siň zezwolenie na realizacjň inwestycji, w Ŝlad za nim 
wydana zostanie przez wojewodň decyzja o wysiedleniu. OkreŜlona zostanie r·wnieŨ wysokoŜĺ odszkodowania. Inwestycja jest na 
etapie postňpowania Ŝrodowiskowego i znajduje siň na liŜcie zadaŒ przewidzianych do realizacji w latach 2015-2020.  



FELIETON  - StaroŢļ ma przyszġoŢļ.    (na kanwie artykuğu  Edyty Gietki, Rafağa Pikuğy w 2918 numerze tygodnika ĂPolitykaò) 

Motto : Co drugi mieszkaniec Miechowa przekroczyğ 65 rok Ũycia. Tutejszy model Ũycia, w jňzyku 

demograf·w, przestağ byĺ progresywny. Teraz jest regresywno ï zastojowy. PoniewaŨ miasto 

opustoszağo z mğodych, trzeba ze starymi naprz·d iŜĺ. Trzeba byğo odzyskaĺ dla miasta starych (nie myliĺ  

z recyklingiem). Tak powstağo pierwsze laboratorium przyszğoŜci, kt·ra dopadnie nie tylko Miech·w. ŧyğŃ 

zğota sŃ w mieŜcie unijne projekty pisane pod seniora, a domy opieki  sŃ najwiňkszym pracodawcŃ.                       

Projekty odzyskujŃce.  
    Zaczynem zmiany sposobu myŜlenia o seniorach stağ siň wizjonerski pomysğ sprzed 30 lat. Aby usprawniĺ opiekň nad emerytami, przydzielono im 
mieszkania w jednym sp·ğdzielczym bloku przy ul. JagielloŒskiej zwany ĂZğotŃ JesieniŃò (zdj.-1). ZauwaŨono, Ũe na kaŨdym z czterech piňter znajduje 
siň stoliczek przykryty serwetŃ. Na stoliku sztuczne kwiaty a wok·ğ krzeseğka. Co musi oznaczaĺ, Ũe starzy majŃ potrzebň wyjŜĺ ze swych pokoik·w i 
spotkaĺ siň z sŃsiadami. I tak zamyŜlono siň w mieŜcie nad staroŜciŃ. Zanim rozpisano projekty odzyskujŃce staroŜĺ do Ũycia, przeprowadzono ankiety, 
jakimi problemami emanujŃ ich beneficjenci. Okazağo siň, Ũe nie majŃ pieniňdzy, ale majŃ czas, kt·ry bardzo chcŃ wypeğniĺ. 

Projekty wypeğniajŃce czas.  
   Kalendarz senior·w zrobiğ siň tak napiňty, Ũe potracili serialowe wŃtki. Zaliczyli juŨ projekt AOOS (Aktywizacja Spoğeczna Os·b Starszych ĂJesteŜmy, 
bňdziemyò) , kt·rego celem byğo ğŃczenie pokoleŒ poprzez wsp·lne wyjazdy krajoznawcze oraz projekt ĂObywatelò. Dowiedzieli siň z niego m.in, Ũe 
najwiňcej konserwant·w jest w kostkach rosoğowych. W projekcie ĂPrzedsiňbiorcaò ĺwiczyli 10-minutowy dramy ze skutecznego pozyskiwania 
sponsor·w na dzieŒ seniora oraz wysğuchali prelekcji policyjnych o tym jak siň strzec zğodziejskich chwyt·w na wnuczka oraz jak przewoziĺ 
samochodem dziecko do lat 7. W ramach projektu ĂOgrody Sztukiò upletli przed GOPS pğotek z wikliny w ksztağcie fali oraz ï w module zielarstwo ï 
chodzili z certyfikowanŃ wiedŦmŃ spod Kielc po miechowskich trawnikach poszukujŃc roŜlinek majŃcych prozdrowotny potencjağ. Najnowszy projekt 
ĂSenior ï koneser kulturyò ma w programie moduğy: ĂSenior ï rysownikò, ĂSenior grafik komputerowyò, ĂSenior ch·rzysta ï klasykò, ĂSenior ï ch·rzysta 
gospelò. KaŨdy moduğ rozpisany na 30 godzin. Najbardziej Ũywotni pozapisywali siň do trzech moduğ·w naraz, a prowadzŃcy nikogo nie skreŜlajŃ. 
MoŨna powiedzieĺ, Ũe czas seniora wypeğniany za unijne pieniŃdze daje prowadzŃcym pracň.     

Projekty imitujŃce czekanie.     

   Janusz Patyna, Ăkoordynator od spraw dotyczŃcych staroŜciò przy GOPS, nabierajŃc wprawy w projektach, zauwaŨyğ kolejnŃ niszň ï senior lubi 
czekaĺ. A poniewaŨ nie mogŃ czekaĺ tylko na dzieci, kt·re wyjechağy z nierokujŃcego Miechowa, rozpisano projekt ĂAbonament dla senioraò, Ũeby 
mogli czekaĺ na siebie nawzajem. Abonament wykupiono w restauracji ĂVitaò gdzie raz w miesiŃcu przez rok beneficjenci schodzili siň tu na darmowŃ 
kawň/herbatň ciastko oraz muzykň ze starych pğyt. UrzŃd Gminy i Miasta w Miechowie zasponsorowağ Ŝpiewniki z piosenkami biesiadno-patriotycznymi. 
KorzystajŃc z nich na swych spotkaniach, seniorzy poŜpiewali sobie i wr·cili wspomnieniami do lat mğodoŜci. PilotujŃcy programy senior·w Janusz 
Patyna stwierdziğ, Ũe w ramach abonamentu czekajŃ na siebie prawie same kobiety. To z kolei napňdza rynek odzieŨowy. PrzecieŨ kobieta nie moŨe 
wychodziĺ co czwartek w tej samej bluzce. I tak z seniorek Ũyje w Miechowie ok. 20 tzw. Ăm·d polskich na kilogramyò czy jak kto woli Ăciucharniò. 
Miechowscy seniorzy nie sŃ skazani na wyglŃdanie dzieci z okien. Skorzystali z moduğu informatycznego i majŃ moŨliwoŜĺ widzieĺ siň ze swymi 
dzieĺmi tanio i szybko bo przez Skypeôa. 
Projekty telemedyczne. 
   Na tablicy w Domu Kombatanta (zdj.-2) znajdujemy ogğoszenie o holterach dostňpnych w ramach kolejnego projektu ADAPT2DC (Adaptacja do zmian 
demograficznych). Celem projektu jest zmniejszenie koszt·w usğug spoğecznych i zdrowotnych starzejŃcego siň polskiego spoğeczeŒstwa. W te zadania 
wpisuje siň np. wyğapywanie zaburzeŒ rytmu serca seniora. Holter podpina siň na okres jednego miesiŃca dokonywany przez urzŃdzenie zapis EKG 
idzie cağodobowo drogŃ satelitarnŃ do monitorujŃcej go centrali w Krakowie. Projekt zakğadağ zdiagnozowanie tym sposobem 100 beneficjent·w. Na 
razie limit zostağ wykorzystany w poğowie. W Domu Kombatanta jego mieszkaŒcy ŨyjŃ sobie jak w inkubatorze. ZabijajŃ czas czytajŃc ksiŃŨki donoszone 
z biblioteki przez panie socjalne. Dla niedowidzŃcych jest biblioterapia czyli gğoŜne i wyraŦne czytanie. Nowi mogŃ sprowadziĺ siň wraz ze swoim 
dotychczasowym pokojem. MogŃ przywieŦĺ przedmioty, z kt·rymi sŃ zŨyci: radia tranzystorowe, pierzyny, meble itp. MieszkaŒcy Domu Kombatanta 
biorŃ takŨe udziağ w wycieczkach krajoznawczych. Wszystko to kosztuje 2,5 tys. zğ miesiňcznie. W kosztach partycypuje 70% renty kombatanta, resztň 
dokğada gmina lub rodzina.  Piňĺ dom·w w powiecie miechowskim daje ponad 300 etat·w. W tym: rehabilitanci, personel biağy, psycholodzy, 
pracownicy gospodarczy, kapelani, pokoj·wki, kucharki, i pracownicy administracji. W DPS Betania jest zatrudniony nawet informatyk. 
Projekty elektroniczne. 
   KaŨdy dzieŒ 67 pensjonariuszy DPS Betania (zdj.-3) jest zamkniňty w osobistej Elektronicznej Teczce MieszkaŒca. To najnowszy projekt, kt·ry 
dyrektor Betanii Stanisğaw SğawiŒski podpatrzyğ w Australii. Codziennie pracownicy logujŃ siň do teczki, raportujŃc o samopoczuciu pensjonariusza i 
stanie jego zdrowia od st·p, przez zwieracze moczu, po zňby. W teczce jest komplet wiedzy o pacjencie: czy cierpi na alzheimera, czy ma protezy 
zňbowe, nadciŜnienie. Upodobania kulinarne: czy lubi sğodycze, owoce itp. Czy ma ograniczenia dietetyczne, czy je porcje wyğŃcznie mielone, czy 
wymaga dopilnowania przy jedzeniu. Czy podsypia na siedzŃco, czy daje radň forsowaĺ schody, ile metr·w moŨe przejŜĺ samodzielnie, czy naleŨy mu 
pomagaĺ przy ubieraniu oraz przypominaĺ o myciu i WC. Czy dobrze Ŝpi w nocy, jakŃ ma sk·rň, czy mu oczy nie ğzawiŃ i czy dobrze toleruje zimno. 
Codziennie nowy raport. Dziňki Teczce Ũaden opiekun nie musi pytaĺ dyŨurnego o pacjenta. Siada przed komputerem i wie o nim prawie wszystko. W 
Betanii Ŝrednia Ũycia wynosi 6 lat. Wszyscy pensjonariusze majŃ przynajmniej kilka schorzeŒ. To Eldorado dla kilkunastu miejskich aptek. KaŨdy 
mieszkaniec Betanii zostawia co miesiŃc w aptece ok. 100zğ. Opr·cz licznych zajňĺ z rehabilitacji seniorzy sŃ tonowani emocjonalnie. Wymaga to pracy 
2 psycholog·w. Zrelaksowani ruchowo i psychologicznie pensjonariusze spacerujŃ sobie przy oczku wodnym z rybkami, karmiŃ Ũ·ğwie w baseniku i 
papuŨki w klatkach. Ci, kt·rzy majŃ pozwolenie na wychodzenie do miasta zbierajŃ od wsp·ğtowarzyszy zam·wienia na zakupy lek·w, ŨywnoŜci czy 
ciuch·w. Seniorzy wczeŜnie chodzŃ spaĺ i wczeŜnie wstajŃ dokğadnie wiedzŃc jak bňdzie wyglŃdağ ich kolejny dzieŒ.   

Projekty typu slow. 
   O znaczeniu senior·w Ŝwiadczy fakt, Ũe najmğodszy w Polsce burmistrz Dariusz Marczewski, rozpoczŃğ swŃ kampaniň wyborczŃ wğaŜnie od senior·w. 
Wygrawszy wybory zaproponowağ mieszkaŒcom wsp·lnŃ dyskusjň strategicznŃ o przyszğoŜci miasta poprzez tzw. analizň swot. Najaktywniejszymi jej 
dyskutantami okazali siň miechowscy seniorzy. MajŃ sw·j hymn Ăŧyjmy peğnym Ũyciemò, blog www.oczamiseniora oraz sw·j dzieŒ. Jako jedyni, ze 
wzglňdu na przewidywalnoŜĺ finansowŃ, czyli emeryturň, sŃ gwarantem stabilnoŜci miasta. To ludzie starej daty wiňc najpierw muszŃ mieĺ opğacony 
prŃd, czynsz i leki a na koŒcu chleb i coŜ na chleb. Tak wiňc jak najbardziej sensowne jest wychodzenie z ciŃgle nowymi projektami pod senior·w bo im 
dğuŨej pozostanŃ oni aktywni tym lepiej dla miasta.  

     
Zdj.-1 ï Dom Zğotej Jesieni,  zdj.-2 ï Dom Kombatanta,  zdj.-3  ï Betania,  zdj.-4 ï Hospicjum im. bğ. Siostry Bernardyny JabğoŒskiej. 

 

Epilog:  
       Najnowszym projektem jest ĂMiech·w jako miasto typu slowò. Np. wykona siň obwodnicň miasta, Ũeby byğo cicho i spokojnie. W mieŜcie zrobi siň 
niŨsze krawňŨniki, deptaki. W kawiarenkach bňdzie siň serwowağo domowe wyroby. To wszystko ma stworzyĺ niepowtarzalny klimat miasta, coŜ co 
przyciŃgnie turyst·w i ğowc·w unikalnych klimat·w. TrwajŃ prace nad rewitalizacjŃ miejskiego parku, Ũeby emeryci mogli po nim spacerowaĺ z kijkami. 
Bňdzie ŜcieŨka zdrowia i  siğownia na wolnym powietrzu w ramach projektu ĂZostaw dziadka, idŦ na zakupyò. Wykğady podczas moduğu ĂSenior  
w krajach Beneluksuò uŜwiadomiğ naszym miechowskim seniorom, Ũe sŃ Ăzagospodarowywaniò na najwyŨszym Ŝwiatowym poziomie. 

http://www.oczamiseniora/


Z KRAJU I ZE šWIATA. 
SSSTTTRRROOONNNNNNIII CCCZZZ YYY   PPPRRRZZZ EEEGGGLLLłłłDDD   PPPRRRAAASSSYYY   III    III NNNTTTEEERRRNNNEEETTTUUU...                                  KKK OOOMMMPPPRRROOOMMMIII TTTAAACCCJJJAAA   MMMAAACCCIII EEERRREEEWWW III CCCZZZ AAA!!!        
      Wojskowa prokuratura, kt·ra bada katastrofň smoleŒskŃ, przesğuchağa autor·w najgğoŜniejszych hipotez o zamachu. Byli to 
profesorowie: Wiesğaw Binienda, Jan Obrňbski i prawdopodobnie Jacek RoŒda. ŧaden nie przekazağ materiağ·w i danych, kt·re 
stanowiğy podstawň do prezentowanych wczeŜniej wniosk·w ï m·wi rzecznik prokuratury Marcin Maksjan. Jak zaznacza 
Ŝledczy: "Jeden z przesğuchanych Ŝwiadk·w wskazağ, Ũe podstawŃ wniosk·w na temat katastrofy byğ èeksperyment myŜlowyç oparty 
na wiedzy pochodzŃcej z fotografii z miejsca katastrofy. Inny Ŝwiadek formuğowağ wnioski w oparciu o 40-minutowy kontakt z niewielkim 
elementem metalowym, kt·ry jakoby pochodziğ z miejsca zdarzenia. Jako podstawň wniosk·w wskazywano np. doŜwiadczenie 
zwiŃzane z lataniem samolotami w charakterze pasaŨera". "Sklejağem modele samolot·w". "Widziağem wybuch w szopie".  
"LatajŃc samolotami, oglŃdam skrzydğaò ï takie Ăkompetencjeò przedstawili Ăbadaczeò Macierewicza. JeŜli tak wyglŃda praca 
naukowa ekspert·w Macierewicza, to znaczy, Ũe nie majŃ Ũadnych dowod·w czy choĺby poszlak - stwierdza jeden z prawnik·w 
rodzin ofiar. - Ten wielki smoleŒski Ŝledczy, czyli Macierewicz, jest nagi! ï zaznacza.                                       (za ĂGWò) 

ZNALEZIONE W INTERNECIE  .
#/ Pğynie polski gaz z ğupk·w 
      Z odwiertu w pobliŨu Lňborka na Pomorzu od ponad miesiŃca 
jest wydobywany gaz ğupkowy. To sukces przybliŨajŃcy Polskň do 
przemysğowego wydobycia tego surowca. Z informacji "Rzepy" wynika, 
Ũe z odwiertu, kt·ry wykonağa firma Lane Energy Poland, wydobywa 
siň ok. 8 tysiňcy metr·w szeŜciennych gazu na dobň. "To bardzo 
dobra informacja dla Polski i dla europejskiej geologii naftowej" ï m·wi 
Piotr WoŦniak, wiceminister Ŝrodowiska i gğ·wny geolog kraju, kt·ry 23 
sierpnia spotkağ siň na terenie odwiertu z inŨynierami Lane Energy. 

#/ KsiŃdz buntownik.  
   KsiŃdz Jacek Stasiak z Aleksandrowa Ğ·dzkiego popadğ w konflikt  
z kuriŃ bo kupiğ i odrestaurowağ popadajŃcy w ruinň poewangelicki 
koŜci·ğ. Mimo zakazu odprawiğ mszň , bo, jak twierdzi, Ăsuspensa dla 
niego nie jest waŨnaò. Podczas kazania oskarŨyğ swego zwierzchnika 
o ğamanie prawa i zapowiedziağ wytoczenie mu procesu cywilnego. 

#/ òNajdroŨszyò poseğ RP. 
 Blisko milion zğotych kosztowağ skarb paŒstwa, czyli podatnik·w 
raport z likwidacji WSI przygotowany przez Antoniego Maciere-
wicza. Sam b. szef komisji likwidacyjnej nie zapğaciğ ani grosza! 
To kolejny przykğad na to, Ũe funkcjonariusze publiczni nie ponoszŃ 
odpowiedzialnoŜci za swoje dziağania. Mimo, Ũe jest prawo, kt·re 
pozwala na pociŃgniňcie ich do odpowiedzialnoŜci zar·wno karnej, jak 
i cywilnej. W raporcie zamieszczono wiele nazwisk os·b, kt·re wg 
komisji likwidacyjnej i jej szefa dziağağy nielegalnie, czy to pracujŃc czy 
wsp·ğpracujŃc z WSI. Prokuratura stwierdziğa, Ũe sŃ to w wielu 
przypadkach oskarŨenia goğosğowne. Efekt byğ taki, Ũe ministerstwo 
obrony narodowej pozwağo 26 wymienionych w raporcie os·b, a 23  
z nich sŃd przyznağ racjň. Mimo to Antoni Macierewicz nie zapğaciğ ani 
grosza - sŃd uznağ bowiem, Ũe dziağağ jako funkcjonariusz publiczny. 
Wskutek tych dziağaŒ, dotychczas MON zapğaciğ 807 tys. zğ za 
przeprosiny w mediach i 191 tys. zğ zadoŜĺuczynienia. 

 
 

#/ Ğatwiej zğapaĺ hejtera. 
  Autorzy obraŦliwych wpis·w na forach internetowych muszŃ siň liczyĺ 
z tym, Ũe nie bňdŃ juŨ anonimowi. Udostňpnienia danych z for·w 
internetowych mogŃ ŨŃdaĺ juŨ nie tylko policja, prokuratura czy sŃd. 
Takie prawo ma teŨ kaŨda osoba fizyczna i firma, kt·re wykaŨŃ, Ũe jest 
to niezbňdne dla ochrony d·br osobistych i dobrego imienia. Tak 
orzekğ Naczelny SŃd Administracyjny. To przeğomowy wyrok, bo 
dotychczas namierzenie tzw. hejter·w (czyli os·b publikujŃcych w sieci 
obraŦliwe wpisy) byğo czňsto niemoŨliwe. Administratorzy stron 
internetowych twierdzili bowiem, Ũe tylko organy paŒstwa mogŃ siň 
domagaĺ takich informacji. Wyrok oznacza zmianň dotychczasowej 
praktyki i umoŨliwia udostňpnianie danych na podstawie ustawy  
o ochronie danych osobowych. 

#/ SprawiedliwoŜĺ po koreaŒsku.  
 Byğa dziewczyna dyktatora Korei P·ğnocnej Kim Dzong Una, zostağa 
rozstrzelana. Wğadze zarzuciğy jej zğamanie prawa dot. pornografii. 
Zostağa stracona wraz z 11 czğonkami Narodowej Orkiestry Unhasu  
i Zespoğu Muzyki Popularnej Wangjaesan. Piosenkarka i byğa 
kochanka dyktatora zostağa aresztowana 17 sierpnia. OskarŨono jŃ  
i pozostağych 11 artyst·w o handel seks taŜmami, w kt·rych rzekomo 
sami wystňpowali. Wedğug niepotwierdzonych informacji, postawiono 
im takŨe zarzut posiadania Biblii, wobec czego p·ğnocnokoreaŒskie 
wğadze uznağy ich za wiňŦni·w politycznych. Jak donoszŃ chiŒskie 
media, skazanych rozstrzelano z karabin·w maszynowych. Na ich 
egzekucjň musieli patrzeĺ czğonkowie ich rodzin, kt·rzy potem 
wszyscy zostali zesğani do oboz·w pracy. Smaczku historii dodaje fakt, 
Ũe obecna Ũona dyktatora, Kim Ri Sol-ju, r·wnieŨ byğa kiedyŜ 
czğonkiniŃ grupy, kt·rŃ tworzyli rozstrzelani artyŜci. Media nie 
wykluczajŃ, Ũe mogğa mieĺ ona zwiŃzek z egzekucjŃ. 

CYTAT Y.    
#/ òCzym bliŨej byğo zwyciňstwo, tym bliŨej byli KaczyŒscy, im dalej, tym bardziej ich nie byğo. Oni nie byli odwaŨniò. (L. Wağesa) 

#/ ĂJa dzisiaj wsp·ğczujň KaczyŒskiemu. Pewna pani psycholog powiedziağa, Ũe on juŨ nigdy nie wr·ci. On zostağ sam ï nie  
        ma matki ani brata. Ja mu wsp·ğczujň bo teŨ straciğem rodzic·wò.                (Mieczysğaw Wachowski ï b. minister w kancelarii Lecha Wağňsy) 

#/  òPolacy zostali oszukani przez Macierewicza. Ujawnienie treŜci rozmowy miňdzy Lechem a Jarosğawem KaczyŒskim,  
w trakcie lotu do SmoleŒska, mogğoby rzuciĺ nowe Ŝwiatğo na to, co siň wydarzyğo 10 kwietnia 2010 roku. A faktem jest, Ũe 
prezydencki samolot chciağ lŃdowaĺ w SmoleŒsku za wszelkŃ cenňò.       (Maciej Komorowski, syn Stanisğawa Komorowskiego, b. wiceszefa MSZ)                                

#/òPrezes PiS KaczyŒski ufa tylko dw·m osobom: sobie i swojemu nieŨyjŃcemu bratuò.           (profesor Jadwiga Staniszkis)  

Czy wiesz Ũeé  Doroŝli powinni spaĻ od siedmiu do dziewiŉciu godzin dziennie. Poniũej tego czasu naraũamy siŉ na szereg konsekwencji zdrowotnych, kt·re mogń 

skoœczyĻ siŉ dla nas tragicznie. Organizacja Wsp·Ġpracy Gospodarczej i Rozwoju (OECD), kt·ra ma na celu pomoc w osińgniŉciu jak najwyũszego poziomu wzrostu 
gospodarczego i stopy ũyciowej obywateli, opracowaĠa dane pochodzńce z 30 paœstw czĠonkowskich na temat wykorzystania czasu, kt·ry przeciŉtnie przeznaczamy na sen. 
Prezentujemy pierwszń dziesińtkŉ. Najwiŉkszymi ŝpiochami sń Chiœczycy, kt·rzy ŝpiń przeciŉtnie 542min. na dobŉ. Kolejne miejsca: Francja-540min, Indie i Nowa Zelandia -

528min, Pakistan-527min, Hiszpania-514, Turcja-512min, Australia-511min, Polska - 508min , Stany Zjednoczone-507min.  

 

SONDAƬE, NOTOWANIA é  17.09.2013r.   Sondaƭ  TNS Polska     PiS ð 30%, PO ð 25%,   SLD ð9 %,   RJP ð 5%,  PSL ð5%,   SP ð 4%,  PJN ð 2%.   
      BiorŃc pod uwagň wiek badanych, na PiS najchňtniej chce gğosowaĺ 45 proc. os·b w wieku 65 lat i wiňcej; PO ma najwiňksze poparcie - 30 proc. - 
w grupie wiekowej 35-44 lata. JeŜli chodzi o poziom wyksztağcenia ankietowanych, to PiS najwiňksze poparcie ma w grupie os·b z wyksztağceniem 
podstawowym (41 proc.) oraz zasadniczym zawodowym (34 proc.); PO cieszy siň najwiňkszym poparciem wŜr·d os·b z wyksztağceniem Ŝrednim  
i pomaturalnym- 30 proc. Emeryci i renciŜci w wiňkszoŜci popierajŃ PiS - 40 proc.; na PO chce gğosowaĺ 21 proc. Platforma ma wysokie poparcie wŜr·d 
prywatnych przedsiňbiorc·w (50 proc.) oraz w grupie zawodowej kierownik·w i specjalist·w (34 proc.). PiS moŨe z kolei liczyĺ na poparcie 36 proc. 
os·b prowadzŃcych gospodarstwa domowe. Rolnicy popierajŃ w wiňkszoŜci takŨe PiS (27 proc.) oraz PSL (20 proc.); na PO chce gğosowaĺ 13 proc. 

Po  samochodach  ich  poznacie!  
PapieŨ Franciszek wzywa ksiňŨy do zrezygnowania z drogich samochod·w. Ostatnio na spotkanie z wiernymi w Castel Gandolfo pojechağ 
starym modelem Forda Focusa, kt·ry byğ produkowany w latach 2005 ï 2007 (fot-1). PapieŨ przyznağ, Ũe "boli go" widok ksiňdza lub 
zakonnicy w najnowszym modelu samochodu. - Kiedy wybierzecie jakiŜ okazağy samoch·d, pomyŜlcie o dzieciach, kt·re umierajŃ z gğodu. 
Tylko o tym - poprosiğ Franciszek. Tymczasem w Polsce widok limuzyny pod koŜcioğem nie jest niczym niezwykğym. 

     
Biskup siedlecki Zbigniew Kiernikowski ƧŜȋdzi wartym 145 tys. ȊƱ Chevroletem Captiva (zdj-2). YŀǊŘȅƴŀƱ Kazimierz Nycz i biskup ƱƻƳȍȅƵǎƪƛ Janusz Stepnowski 
ǇƻǊǳǎȊŀƧŊ ǎƛť luksusowym Audi A8, ƪǘƽǊȅ jest wart 300 tys. ȊƱ (zdj-3, 4). Biskup Kielecki Kazimierz Ryczan ƧŜȋŘȊƛ Lexusem RX 450h wartym 300 tys. ȊƱΦ 

http://gielda.onet.pl/swiat_surowce,41922,430,0,notowania-surowce



